Українська мова 10.03
Тема: Неозначена форма дієслова (початкова форма). Спостереження за вживанням  дієслів неозначеної форми у приказках і прислів’ях, порадах , інструкціях . Побудова порад , інструкцій . 
Мета: Ознайомити учнів з граматичними ознаками неозначеної форми дієслова; формувати вміння розпізнавати ці слова серед Інших часових форм; розвивати увагу, спостережливість, любов до рідного слова .

Хід уроку.
 Організація класу.
Перевірка домашнього завдання (вправа 278).
— Прочитайте дібрані до тексту заголовки.
— Прочитайте виписані речення з однорідними присудками, вираженими дієсловами.

 Повідомлення теми і завдання уроку.
— Сьогодні  ми  будемо  знайомитися  з неозначеною  формою дієслова.

Сприймання і усвідомлення учнями нового матеріалу.
1. Робота над словом (за вправою 279).
— Виразно прочитайте вірш і скажіть, чи є у ньому незрозумілі слова.
— Випишіть виділені дієслова.
— Прочитай виділені слова. Чи можна сказати щось про час дії, позначеної цими словами? (Ні.)

2. Висновок-правило, с. 141, 142.
— Дієслова боронити, любити, працювати вжиті у неозначеній формі це початкова форма дієслова.

3. Каліграфічна хвилинка.
Ж ж Жж жи же ит ти ття життя
Життя прожити — не поле перейти.
— Як ви розумієте зміст цього прислів’я?
— Хто з рідних може дати вам таку пораду?
— Знайдіть дієслова у прислів’ї. У якій формі вони вжиті?

— Чим особлива неозначена форма? (Це початкова форма дієслова.)
                                           Фізкультхвилинка.

4. Робота з прислів'ями (вправа 280).
— Прочитайте прислів’я, з’ясуйте, чи є в них невідомі слова.
— Поясніть, як ви розумієте зміст кожного прислів'я.
— Відшукайте і прочитайте дієслова.
— Запишіть дієслова в неозначеній формі за абеткою.

Запам ятайте :
 неозначена форма є початковою формою дієслова;
 що робити? що зробити? — це питання неозначеної форми дієслова;
 кінцеву частину дієслів у неозначеній формі -ти, -ть називають суфіксом:

 Підсумок уроку.
[bookmark: _GoBack]Вправа « Продовжте речення»
 Дієсловом називається ... .
 Початковою формою дієслова є ... .
 -ти, -ть вкінці дієслова називають ....
Найчастіше дієслово в реченні зв’язане з ... .
 Не з дієсловами треба ... .
 У реченні дієслово виступає ... .

Домашнє завдання 
С. 142 — правило, вправа 281.

